

အနှစ်ချုပ်အစီရင်ခံစာ

မြန်မာနိုင်ငံ၏မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှု

အားလုံးအတွက် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးခြင်း



WORLD BANK GROUP
Social, Urban, Rural & Resilience



ဆက်စပ်အကြောင်းအရာ

မြန်မာနိုင်ငံ၌ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုသည် အစောပိုင်း အနေအထားတွင် သာ ရှိနေသေးပြီး လူဦးရေ၏ သုံးပုံတစ်ပုံအောက် အနည်းငယ် လျော့နည်းသည့် အရေအတွက်သည်သာ မြို့ကြီးများတွင် နေထိုင်ကြသည်။ ဤအချက်သည် တိုင်းပြည်အတွက် အရေးပါသော အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ် ဖြစ်သည်။ မြို့ကြီးများသည် စက်မှုလုပ်ငန်းများ စီမံလည်ပတ်ခြင်းဖြင့် အလုပ်အကိုင်၊ ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုတို့ကို ဖွံ့ဖြိုးစေခြင်းဖြင့် တိုးတက်ကြီးပွားမှုကို တွန်းအားပေးသည်။ မြို့ကြီးများသည် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံသားတို့၏ ဝင်ငွေကို တိုးမြှင့်စေပြီး ဆင်းရဲမွဲတေမှု တိုက်ဖျက်ရာတွင် အဓိက အရေးပါသည်။ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုမရှိဘဲ အလယ်အလတ် ဝင်ငွေ အဆင့်အတန်းသို့ ရောက်ရှိစေသည့် တိုင်းပြည် မရှိချေ။

ဆိုခဲ့သည့်အတိုင်း၊ မြို့ကြီးများ၏ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုပုံစံသည် ဖွံ့ဖြိုးမှု၊ ဆင်းရဲမွဲတေမှု နှင့် နေချင်စဖွယ်ဖြစ်မှုတို့အတွက် အရေးကြီးသည်။ အကယ်၍ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ၊ မြို့ပြ စီမံကိန်းရေးဆွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်ရေးဆောင်ရွက်မှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးပိုင်းတွင် လုံလောက်သော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မပြုလုပ်ပါက မြို့ကြီးများတွင် နေထိုင်သူများအတွက် လူနေထူထပ် သိပ်သည်းခြင်း၊ ညစ်ညမ်းမှု၊ ကသိကအောက်ဖြစ်မှုနှင့် မညီမျှမှုတို့ကို ဖြစ်ပေါ်စေပြီး၊ လူတန်းစားကွာဟချက် အခြေအနေများကို ပိုမိုဆိုးရွားစေကာ ရာဇဝတ်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတို့ကို ဖြစ်ပေါ်လာစေနိုင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှု - အားလုံးအတွက် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးခြင်း အစီရင်ခံစာသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုဆိုင်ရာ တိုးပွားလာသည့် ရေးသားဖော်ပြချက်များအပေါ်တွင် အခြေပြုလျက် နားလည် သဘောပေါက်ရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ရန်ကုန်မြို့နှင့် ပတ်သက်ပါသည်။

အစီရင်ခံစာသည် မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုတွင် အားလုံးပါဝင်ရေး ရှုထောင့်မှ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေရန် အာမခံချက်ပေးသော လတ်တလော အလေးထားရမည့် ဦးစားပေးမှုဝါဒဧရိယာများကို အဆိုပြုထားသည်။ ထိုအချက်က မြို့ကြီးပြကြီးများ၏ ဦးတည်မျှော်မှန်းထားသည့် ဖွံ့ဖြိုးကြီးထွားမှုကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သဘောပေါက်စေပါသည်။ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုတွင် အားလုံးပါဝင်ရေး ရှုထောင့်သည် ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ စီးပွားရေး နိုင်ငံရေး အထီးကျန်ဖြစ်တည်မှု၊ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှု၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျကျန်ရစ်မှု စသော ရုပ်ထွေးလှသည့် သမိုင်းနောက်ခံရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် အထူးသဖြင့် အရေးကြီးပါသည်။

အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုသည် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် နယ်ပယ်ရေးရာ ဟူသော အဓိက အကြောင်းခြင်းရာသုံးခု အပေါ်တွင် အမှီပြုထားသည်။ အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် စီးပွားရေး ဆိုသည်မှာ မြို့ကြီးများတွင် အလုပ်အကိုင်နှင့် ဝင်ငွေရသည့် လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို တန်းတူမျှတစွာ ရရှိမှု၊ ရုတ်တရက် ပေါ်ပေါက်သော အပြောင်းအလဲများအား ကြုံကြုံခံ ကျော်ဖြတ်နိုင်စွမ်း ရှိမှုတို့ကို ရည်ညွှန်းသည်။ အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် မြို့ပြနေရာ ဆိုသည်မှာ မြေယာ၊ အိုးအိမ်၊ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် အခြေခံ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုများကို တန်းတူမျှတစွာနှင့် ရယူသုံးစွဲနိုင်စေရန် သင့်တင့်မျှတသည့် ဈေးနှုန်းအခြေအနေရှိမှု တို့ကို ရည်ညွှန်းသည်။ အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် လူမှုရေးဆိုသည်မှာ လူတစ်ဦးချင်းနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်း အုပ်စုအလိုက် အခွင့်အရေး ရရှိမှု၊ တန်းမူမျှတမှု၊ လုံခြုံစိတ်ချစွာ နေထိုင်နိုင်မှု နှင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ နေထိုင်နိုင်မှုတို့ကို ရည်ညွှန်းပါသည်။ အဆိုပါ လူမှုရေးအရ အားလုံးပါဝင်မှုနှင့် ဖယ်ထုတ်ခံရမှုဆိုင်ရာ ရှုထောင့်ကိုအသုံးပြုခြင်းသည် နေ့စဉ် မြို့ပြလူနေမှုဘဝတွင် ဘေးဖယ်ခံထားရသည့် လူ့အုပ်စုများအတွက် ဆီလျော်မှုရှိသည်။

အဓိကတွေ့ရှိချက်များ နှင့် စိန်ခေါ်မှု အခက်အခဲများ

မြန်မာနိုင်ငံ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုသည် တစ်ဖြည်းဖြည်း မြင့်တက်လျက် ရှိပြီး၊ ယခုအခါ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် မြို့ကြီးများတွင် နေထိုင်ကြသည်။ အများစုမှာ ပြည်တွင်း ရွှေ့ပြောင်းမှု ရေစီးကြောင်း နှင့်အတူ ပါဝင်လာကြခြင်းဖြစ်သည်။ ဥပမာ ရန်ကုန်တွင် ၂၀၀၉ နှင့် ၂၀၁၄ အတွင်း လူဦးရေ ကြီးထွားလာခြင်း အကြောင်းရင်းများ၏ ၈၁ ရာခိုင်နှုန်းသည် ပြည်တွင်း ရွှေ့ပြောင်းမှုနှင့် သက်ဆိုင်သည်။ ရွှေ့ပြောင်းသူအများစုသည် အလုပ်အကိုင်အတွက် မြို့ကြီးများသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြသည်။ ကျေးလက်မှ မြို့ပြသို့ ရွှေ့ပြောင်းစေသည့် အခြားသော တွန်းအားများတွင် ဈေးကွက် အပြောင်းအလဲ ရုတ်တရက်ကြုံတွေ့ရမှု၊ ကျေးလက်ဒေသ ဆင်းရဲမွဲတေမှု၊ မြေယာ မပိုင်ဆိုင်နိုင်မှု နှင့် သဘာဝဘေးဒဏ် စသော အချက်များ ပါဝင် သည်။

မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးမှု ကြီးထွားလာခြင်းက မြို့ပြ ဆင်းရဲမွဲတေမှုကို ၂၀၀၄-၂၀၀၅ တွင် ၃၂.၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ နှင့် ၂၀၁၅ တွင် ၁၄.၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျော့ချနိုင်ခဲ့သည်။ မြို့ကြီးများ၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ချဲ့ထွင်ခြင်းက ဖြစ်ထွန်းစေသည်။ ရန်ကုန်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အရေးအပါဆုံး မြို့ကြီးဖြစ်ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး ဂျီဒီပီ ၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ကို ထိန်းချုပ်ထားသည်။

မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုသည် ဖွံ့ဖြိုးကြီးထွားမှု အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိစေသော်လည်း မြို့ကြီးများအတွက် ဝန်ပိုလာခြင်းနှင့်အတူ လူအများအတွက် နေစရာအိုးအိမ်၊ အခြေခံအဆောက်အအုံ နှင့် ဝန်ဆောင်မှုတို့ကို သင့်တင့်လျောက်ပတ်သည့် အနေအထား ဖြင့် ရရှိရန် တတ်နိုင်မှုတို့တွင် လိုအပ်ချက်များရှိလာသည်။ ဥပမာအားဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တွင် မြို့နေလူဦးရေ၏ ၃၃ ရာခိုင်နှုန်း သည်သာ ပိုက်ဖြင့်ရေပေးဝေရေးစနစ်ကို လက်ခံရရှိကြသည်။ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု မြင့်တက်လာသည်။ အညစ်အကြေးထုထည် များပြားလာခြင်းက ရေကြီးရေလျှံခြင်းနှင့် ညစ်ညမ်းမှုတို့ကို ဖြစ်စေသည်။ တည်ရှိဆဲ အိုးအိမ်နေရာများတွင်နေထိုင်ရန် မတတ်နိုင်ကြသည့် အသစ်ရောက်ရှိလာသူများ၏ ပုံမှန်မဟုတ်သော ကျူးကျော်နေထိုင်မှု အရေအတွက် တိုးပွားလာသည်။ အဆိုပါ အခြေခံအဆောက်အအုံ လိုအပ်ချက်များကို မဖြေရှင်းပါက ပိုမို၍ လူဦးရေ သိပ်သည်းလာခြင်း၊ ကျူးကျော်နေထိုင်သူ များပြားလာခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းခြင်း နှင့် လူအများအကြား မညီမျှမှုများ ကြီးထွားလာခြင်း စသည်တို့ကို ဖြစ်ပေါ်လာစေနိုင်ပြီး၊ အနာဂတ်ဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများနှင့် ဆင်းရဲမွဲတေမှု လျော့ချခြင်းတို့အတွက် အဟန့်အတားများ ဖြစ်လာစေနိုင်သည်။



အားလုံး ပါဝင်နိုင်သည့် စီးပွားရေး

မြို့ကြီးများ၏ အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် စီးပွားရေးသည် စိန်ခေါ်ချက်များစွာနှင့် ကြုံတွေ့ရပြီး အကြောင်းအရာများစွာတွင် ပါဝင်ရန် အခက်အခဲကြုံရသည်။ အထူးသဖြင့် အလုပ်သမား ဈေးကွက်တွင် ဖြစ်ပြီး အလုပ်အကိုင် မကျွမ်းကျင်ခြင်း၊ စနစ်မကျမှု အခြေအနေမြင့်မားခြင်း၊ အချို့လူမှုအုပ်စုများအပေါ် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်း စသည်တို့နှင့် ပတ်သက်နေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် သဘာဝဘေးဒဏ် အန္တရာယ်နှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အပြောင်းအလဲ ရုတ်တရက် ကြုံတွေ့ရမှုတို့ မြင့်မားသည်။ ၎င်းကို မြို့ပြနေ ဆင်းရဲသား ပြည်သူတို့ ပြင်းထန်စွာ ခံစားရလေ့ရှိသည်။ ရုတ်တရက် ပေါ်ပေါက်သော အပြောင်းအလဲအပေါ် ခံနိုင်ရည်ရှိမှု ကင်းမဲ့ခြင်းသည်လည်း စီးပွားရေးတွင် ပါဝင်မှုအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်သည်။

အားလုံး ပါဝင်နိုင်သည့် မြို့ပြနေရာ

အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် မြို့ပြနေရာအတွက် မြေဈေးနှင့် အိမ်ဈေးကြီးမြင့်မှု (ဥပမာ - ရန်ကုန်တွင်) နှင့် မြို့ကြီးများတွင် အခြေခံ အဆောက်အအုံနှင့် ဝန်ဆောင်မှု အစစအရာရာ မရရှိနိုင်မှုတို့သည် စိန်ခေါ်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။ မြို့ပြသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ ရေရရှိရေး နှင့် သန့်ရှင်းရေး၊ အညစ်အကြေး စွန့်ပစ်မှုနှင့် ရေနုတ်မြောင်းစနစ် တို့အတွက် လိုအပ်ချက် များပြားသည်။ အထူးသဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တွင် နေထိုင်စရာ အိုးအိမ်ကို သင့်တင့်လျောက်ပတ်သည့် အနေအထားဖြင့် ရရှိရန် မတတ်စွမ်းနိုင်မှုသည် လူများစွာတို့အား အလုပ်အကိုင်များစွာ တည်ရှိသည့် စီးပွားရေး အချက်အချာနေရာမှ ဝေးကွာသည့် ဆင်ခြေဖုံးနေရာများတွင် ကျူးကျော်နေထိုင်ခြင်းဖြင့် အဆိုးသတ်စေလေ့ ရှိသည်။ ကျူးကျော်နေထိုင်သူတို့သည် အခြေခံဝန်ဆောင်မှု များကို လက်လှမ်းမီနိုင်ကြဘဲ အသေးစား ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းများထံ ဝယ်ယူရာတွင်ပင် အကန့်အသတ် သို့မဟုတ် မတတ်နိုင်မှုတို့ဖြင့် ကြုံတွေ့လျက်ရှိသည်။ ဤသည်တို့မှ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အညွှန်းကိန်းများ နှင့် အိမ်တွင်း အသေးစား ဝင်ငွေရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မှုတို့ အတွက် အနုတ်လက္ခဏာဆောင်သည့် ရလဒ်များကို ဖြစ်ပေါ်လာစေပြီး၊ စီးပွားရေးတွင် မပါဝင်နိုင်မှုဆီသို့ ဦးတည်နိုင်စေသည်။

အားလုံး ပါဝင်နိုင်သည့် လူမှုရေး

အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့်လူမှုရေးသည်လည်း လူနည်းစု လူအုပ်စုများအတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ပင် ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ မြို့ပြဒေသ အခြေအနေများအတွက် မြို့ပြနေ ဆင်းရဲသူဆင်းရဲသားများ၊ ရွှေ့ပြောင်းရောက်ရှိသူများ၊ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးစုများ၊ ဘာသာရေးလူနည်းစုများ၊ အမျိုးသမီးများနှင့် မသန်စွမ်းသူများ စသည့် အုပ်စုဖြစ်သည်။ အဆိုပါ လူအုပ်စုသည် အလုပ်၊ အိုးအိမ်နေရာ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံနှင့် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုများမှ အကြောင်းကြောင်းကြောင့် ဖယ်ရှားခံရသည်ကို ရင်ဆိုင်ရလေ့ရှိသည်။ ဝင်ငွေနှိမ့်ပါးသည့် လူအများ (အများစုမှာ ရွှေ့ပြောင်းရောက်ရှိသူများ ဖြစ်သည်) နေရာထိုင်ခင်း အလုပ်အကိုင် အာမခံချက် မရှိခြင်း၊ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအာမခံချက် မရှိခြင်းစသော စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ရပြီး၊ ရာဇဝတ်မှု အန္တရာယ် အလွန်မြင့်မားသည်။ မြို့ပြလူနေမှုစရိတ် ကြီးမြင့်သည့်အတွက် မြို့ပြနေ ဆင်းရဲသူဆင်းရဲသားတို့သည် မကျန်းမမာဖြစ်ခြင်းနှင့် ကြိုတင်မမြင်နိုင်သော ဖြစ်ရပ်များကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် တရားဝင်မဟုတ်သော ငွေချေးလုပ်ငန်းများမှ ငွေချေးငှားကြရသည်။ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဆင်းရဲသော အိမ်ထောင်စုများကို စစ်တမ်း ကောက်ယူချက်အရ အိမ်ထောင်စုများ၏ ၈၆ ရာခိုင်နှုန်းသည် ထိုကဲ့သို့သော ချေးငွေများကို အတိုးနှုန်း ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း အထက် ပေးပြီး ချေးယူကြရသည်ကို တွေ့ရသည်။ ကြွေးမြီတင်ရှိမှုနှုန်းထား မြင့်မားပြီး အကြွေးသံသရာ တည်မြဲလျက် ရှိနေပါသည်။



လေ့လာမှုများစွာတွင် အစီရင်ခံ ဖော်ပြချက်များအရ အမျိုးသမီးများသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းတွင် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ကြရပြီး၊ မသန်စွမ်းသူများသည် အခြေခံဝန်ဆောင်မှု ရရှိခြင်းမှ မကြာခင် ဖယ်ရှားခံရသည်။ လူမျိုးစုနှင့် ဘာသာရေးလူနည်းစုများသည် လူမှုရေးတွင် ပါဝင်ရေးအတွက် အရေးကြီးသည့် မှတ်ပုံတင်ကတ်ပြားရရှိမှု ကဲ့သို့သော ဖြစ်စဉ်များတွင် အခက်အခဲကြုံရသည့် စိန်ခေါ်မှုကို ရင်ဆိုင်ကြရပါသည်။

လက်ရှိတွင် မြို့ပြဆိုင်ရာ အစိုးရအုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ဖွဲ့စည်းပုံသည် ဒေသန္တရအစိုးရများ၏ နိုင်ငံရေး၊

အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ယူမှုအပိုင်းတွင် အပြောင်းအလဲ ဖြစ်ပေါ်စေရန်နှင့် မြို့ပြနေထိုင်သူများအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းများကို ဆောင်ကြဉ်းပေးရန် ပေါ်ပေါက်လာသည်။ သို့ရာတွင် လက်တွေ့ဆောင်ရွက်ရာ၌ မူဝါဒ/မူဘောင် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အကန့်အသတ်ရှိခြင်း၊ ခေတ်နှင့်အညီပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် လိုအပ်သော ငွေကြေးအရင်းအမြစ်နှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ စွမ်းရည် မလုံလောက်ခြင်းတို့ကြောင့် အခက်အခဲကြုံရသည်။ ဤစိန်ခေါ်ချက်များက မြေပြင်လိုအပ်ချက်များအတွက် ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ မပြည့်မီနိုင်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။



၃၀%

မြန်မာနိုင်ငံ မြို့ကြီးများတွင် နေထိုင်ကြသည့် နိုင်ငံလူဦးရေ ရာခိုင်နှုန်း

အားလုံးပါဝင်နိုင်ရေး၊ ရေရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် ယှဉ်ပြိုင်မှုရှိသော မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုတွင် ဦးစားပေး လုပ်ဆောင်ရမည့် ကိစ္စရပ်များ

ဖော်ပြပြီးဖြစ်သည့်အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုသည် အစောပိုင်း အနေအထားတွင်သာ ရှိနေသေးပြီး၊ ယနေ့ ဆောင်ရွက်သည့် မူဝါဒများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများသည် မြို့ကြီးများကို ပုံဖော်ရန် ဆယ်စုနှစ်များစွာ အချိန်ယူရဦးမည် ဖြစ်သည်။ မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှုတွင် အားလုံးပါဝင်ရေး ဦးစားပေး ချဉ်းကပ်ဆောင်ရွက်ချက်များသည် မြို့ကြီးများ တန်းတူမှုတစ်စုံတိုင်းတက်ဖြစ်ထွန်းစေရန် အကူအညီပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပြီး၊ နေချင်စဖွယ်ဖြစ်မှု၊ သာယာဝပြောမှုနှင့် ယှဉ်ပြိုင်လုပ်ဆောင်မှု ကဏ္ဍများအတွက် အရေးပါသော အကျိုးကျေးဇူးကို ဖြစ်ထွန်း စေမည် ဖြစ်ပါသည်။

အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် စီးပွားရေး၊ မြို့ပြနေရာ နှင့် လူမှုရေး မူဘောင်သည် ကာလတို၊ ကာလလတ် နှင့် ကာလရှည်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည့် ဦးစားပေးမူဝါဒဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များစွာကို ထောက်ပြထားပါသည် (အောက်ပါ ဇယားကို ကြည့်ပါ)။

- ၁) လူအများ ရွှေ့ပြောင်းမှု၊ ကုန်ပစ္စည်းများ စီးဆင်းမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု အားလုံးအတွက် အခြေခံဆောင်ရွက်ချက်ကို ပေးစွမ်းနိုင်သော ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် မြို့ပြအခြေခံ အဆောက်အအုံနှင့် မြို့ပြ အဆင့်မြှင့်တင်ရေး
- ၂) စီးပွားရေး၊ လူမှုဘဝနှင့် ကျန်းမာရေးတို့တွင် အပြောင်းအလဲ ရုတ်တရက်ကြုံဆုံရခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် သက်ရောက်မှုများကို လျော့ပါးသက်သာစေမည့် ကြံ့ကြံ့ခံနိုင်စွမ်း အားကောင်းလာစေရန် တည်ဆောက်ခြင်း
- ၃) ရွှေ့ပြောင်းသူများနှင့် သီးခြားလူနည်းစုများအတွက် ဥပဒေဆိုင်ရာ အထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများ ရရှိစေရန် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အထူးသဖြင့် ၎င်းတို့ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် ဖယ်ထုတ်ခံထားရသော ထိခိုက်မှု နှင့် မြို့ပြဆိုင်ရာအခွင့်အလမ်းမှ အကျိုးကျေးဇူး မရရှိနိုင်မှုများ စသည့် လူမှုရေးရာပြဿနာများကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်ခြင်း
- ၄) မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် စွမ်းရည်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ဘဏ္ဍာငွေအသစ် ထောက်ပံ့ခြင်း



အဆိုပါ အကြံပြုချက်များကို ရယူလျက် ပုဂ္ဂလိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ဝင်ရောက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင် ချန်ပီယံများကို ရှာဖွေခြင်း၊ ဖြစ်နိုင်ခြေရှိသည့် လမ်းကြောင်းများ ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် လုံလောက်သော နည်းပညာစွမ်းရည် နှင့် ဘဏ္ဍာရေးအထောက်အပံ့များနှင့်အတူ တည်ငြိမ်သော အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင်တစ်ခုကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လုပ်ငန်းပြီးမြောက်စေမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များကို ထပ်ဆောင်း လုပ်ဆောင်ရန် လိုပါသည်။ ၎င်းတို့သည် ကမ္ဘာ့ဘဏ်နှင့် အခြားသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအတွက် ပူးပေါင်း ပံ့ပိုးလုပ်ဆောင်ရာတွင် ရင်ဆိုင်ရမည့် စိန်ခေါ်ချက်များဖြစ်ပါသည်။

ရည်ညွှန်း သတ်မှတ်အချိန်ကာလ
 ကာလတို (S): ၁-၂ နှစ်
 ကာလလတ် (M): ၂-၃ နှစ်
 ကာလရှည် (L): ၃-၅ နှစ်

မြန်မာနိုင်ငံ အားလုံးပါဝင်သည့် မြို့ပြဖြစ်ထွန်းရေးအတွက် ဦးစားပေး မူဝါဒဆိုင်ရာအကြံပြုချက်များ

အခက်အခဲ	ရလဒ်	ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများ	ဦးဆောင် အဖွဲ့အစည်းများ
---------	------	----------------------	---------------------------

အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးရန် နှင့် ရုတ်တရက် ပေါ်ပေါက်သော အပြောင်းအလဲအပေါ် ခံနိုင်ရည်ရှိမှုကို ထိန်းကျောင်းနိုင်သည့် အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့်စီးပွားရေးအား မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း

<p>စနစ်မကျမှု အခြေအနေ မြင့်မားခြင်းသည် အခွင့်အလမ်းများကို ကန့်သတ်ပြီး၊ ဖယ်ရှားမှုများနှင့် ဆက်စပ်နေခြင်း</p>	<p>ပုံသေမဟုတ်သည့် အလုပ်သမားများ၏ အခွင့်အလမ်းကို မြှင့်တင်ခြင်း</p>	<p>မြေပြင်လူ့အဖွဲ့အစည်းအခြေပြု မြို့ပြအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း (M)</p> <ul style="list-style-type: none"> • အန္တရာယ်များသည့် နေရာများ၊ လိုအပ်ချက်များနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်မှု အစီအမံများ စတင်ဖော်ထုတ်ခြင်း (S) • လိုအပ်သည့် ငွေကြေး ရရှိရန် လုပ်ဆောင်ခြင်း (S-M) • အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း (M-L) <p>အသေးစား လုပ်ငန်းများအတွက် အသေးစား ငွေချေးလုပ်ငန်းများနှင့် ချိတ်ဆက်မှုရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း (M-L)</p> <ul style="list-style-type: none"> • အသေးစား ငွေချေးလုပ်ငန်းများ အားကောင်းစေရန် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်ဖန်တီးခြင်း၊ မက်လုံးပေးခြင်း (M-L) • ကျား၊မ တန်းတူညီမျှ လက်လှမ်းမီ အသုံးပြုနိုင်စေရန် သေချာစေခြင်း (M) <p>အလုပ်အကိုင်များနှင့် ဈေးကွက်များ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်ရေး အတွက် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်း (L)</p> <ul style="list-style-type: none"> • မြို့ပြအလုပ်အကိုင် အရည်အသွေးအတွက် ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေး (L) • ထိခိုက်နိုင်ခြေ ရှိသော လူအုပ်စုများအား ဦးစားပေးခြင်း (S-M) • ချိတ်ဆက်မှုနှင့် အရည်အသွေး တိုးတက်မြှင့်မားစေရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်း (L) 	<ul style="list-style-type: none"> • ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ (DAOs)/ မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီများ (CDCs) • ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန • ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန
<p>ရေကြီးရေလျှံမှု နှင့် အခြား သဘာဝ ဘေးဒဏ် အကြီးအကျယ် ကျရောက် နိုင်သော မြို့ကြီး များ၏ အချို့သော နေရာများ</p>	<p>သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များအား ကြိုကြိုခိုင် နိုင်စွမ်းအား တည်ဆောက်ခြင်း</p>	<p>ဘေးအန္တရာယ်များသည့် နေရာများတွင် မြေပြင် လူ့အဖွဲ့အစည်း အခြေပြု မြို့ပြအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း (S-M)</p> <ul style="list-style-type: none"> • ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအား ဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် ဦးစားပေးခြင်း (S) • အကောင်အထည်ဖော်မှု စတင်ခြင်း (M) <p>ရေနုတ်ခြောင်း/ စွန့်ပစ်အမှိုက် စီမံခန့်ခွဲမှု (M-L)</p> <ul style="list-style-type: none"> • ထိခိုက်နိုင်ခြေ အမြင့်မားဆုံးနေရာများကို ဦးစားပေး ဖော်ထုတ်ခြင်း (S) • အကောင်အထည် ဖော်ခြင်း (M) <p>ကြိုတင် သတိပေးစနစ်များ (S)</p> <ul style="list-style-type: none"> • ထိခိုက်နိုင်ခြေအရှိဆုံးသူများထံ ရောက်ရှိနိုင်မည့် နည်းလမ်းချဉ်းကပ်ပုံများအား ဒီဇိုင်းဆွဲခြင်းနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း (S) 	<ul style="list-style-type: none"> • DAOs/ CDCs • ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန • လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန

ရည်ညွှန်း သတ်မှတ်အချိန်ကာလ
 ကာလတို (S): ၁-၂ နှစ်
 ကာလလတ် (M): ၂-၃ နှစ်
 ကာလရှည် (L): ၃-၅ နှစ်

အခက်အခဲ	ရလဒ်	ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများ	ဦးဆောင်အဖွဲ့အစည်းများ
---------	------	----------------------	-----------------------

ဝင်ငွေနှိမ့်ပါးသူများနှင့် ထိခိုက်နိုင်ခြေမြင့်မားသည့် ပြည်သူများအတွက် မြေယာ၊ အိုးအိမ်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို သင့်တင့်မျှတစွာ ရရှိနိုင်မှု အခြေအနေတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် မြို့ပြနေရာဖြစ်စေရန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း

<p>မြို့ပြအခြေခံ အဆောက်အအုံများ နည်းပါးနေခြင်းသည် ဆင်းရဲသောလူနေမှု အခြေအနေများ အတွက် အောင်မြင်သည့် မြို့ပြဖြစ်ထွန်းမှု တည်ဆောက်ရာတွင် အကန့်အသတ်ရှိနေခြင်း</p>	<p>ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲသော မြို့ပြအခြေခံ အဆောက်အအုံ ကို တန်းတူမျှတစွာ ရရှိ အသုံးပြုနိုင် ရေးအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်း</p>	<p>ရေရရှိရေး၊ သန့်ရှင်းရေး၊ လမ်း၊ ရေနံတံမြောင်း၊ စွန့်ပစ်အမှိုက် စီမံခန့်ခွဲမှု လိုအပ်ချက်အတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု (M-L)</p> <ul style="list-style-type: none"> • သက်ရောက်မှု အများဆုံး ဖြစ်မည့် လိုအပ်သော နေရာများကို သတ်မှတ်ပြီး ဦးစားပေး ဖော်ထုတ်ခြင်း (S-M) • ကျား၊မ အားလုံး၊ မသန်စွမ်းသူများအား အသိပေးတိုင်ပင် ဆွေးနွေးသည့် အားလုံးပါဝင်နိုင်သော ဒီဇိုင်းရေးဆွဲ စေခြင်း (S) • အကောင်အထည်ဖော်မှု စတင်ခြင်း (M-L) 	<ul style="list-style-type: none"> • DAOs/ CDCs • ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန • သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန (MOREC)
<p>တန်ဖိုးသင့် အိမ်ယာများ ရှားပါးခြင်းနှင့် တရားမဝင် ကျူးကျော် အခြေချ နေထိုင်သူ များပြားလာခြင်း</p>	<p>တန်ဖိုးသင့် အိမ်ယာများ အဆင့်မြှင့်ခြင်းနှင့် တိုးချဲ့ခြင်း</p>	<p>တည်ရှိဆဲ ကျူးကျော်နေရာများအား မြေပြင် အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ခြင်း (M-L)</p> <ul style="list-style-type: none"> • တန်ဖိုးသင့် အိမ်ယာစီမံကိန်းများ ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်ကို အကဲဖြတ် စစ်ဆေးခြင်း (S) • ဝင်ငွေနည်း ပြည်သူလူထုအတွက် အဓိက ဦးတည် ဆောင်ရွက်ခြင်း (S) • အိုးအိမ်လိုအပ်ချက်နှင့် ပံ့ပိုးမှုကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်သော ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဖန်တီးခြင်း (M) • ဝင်ငွေနည်း ဈေးကွက်အတွက် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍမှ လုပ်ဆောင်ရန် မက်လုံးပေး ချဉ်းကပ်ပြီး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း (S-M) • အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်း (L) <p>နိုင်ငံတော် မြေအသုံးချရေး မူဝါဒကို အကောင်အထည် ဖော်ခြင်း (S-M)</p> <ul style="list-style-type: none"> • အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုအတွက် ဝန်ထမ်းများအား လေ့ကျင့် လုပ်ဆောင်စေခြင်း (S-M) 	<ul style="list-style-type: none"> • DAOs/ CDCs • ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန • ဆောက်လုပ်ရေး နှင့် အိုးအိမ် ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (CHDB) • စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန
<p>မြို့ပြအစီအမံ ရေးဆွဲမှု အကန့်အသတ် ရှိခြင်းကြောင့် လူဦးရေ သိပ်သည်းခြင်း၊ ကသိကအောက် ဖြစ်ခြင်း၊ ဘေးရန် အန္တရာယ် ဖြစ်ပေါ် စေခြင်း၊ မညီမျှမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေခြင်း များနှင့်အတူ မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး အခွင့်အလမ်းများအား ထိခိုက်ခြင်း။</p>	<p>မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် မြေယာ အစီအစဉ် ရေးဆွဲရာ၌ အားလုံးပါဝင် နိုင်သော ၊ ကြံ့ကြံ့ခံ နိုင်ရည် မြင့်မားသည့် မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်း</p>	<p>အဖွဲ့အစည်းများအကြား အစီအစဉ်များ ညှိနှိုင်းလုပ်ဆောင် ခြင်း (မြေအသုံးချမှု၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်၊ ဘေးအန္တရာယ် အစီအမံအတွက်) (S)</p> <ul style="list-style-type: none"> • ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း လုပ်ငန်းချမှတ်လုပ်ကိုင်ခြင်း (S) • ပထဝီနယ်ပယ်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်နှင့် မျှဝေ ပလက်ဖောင်းအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်း (ဥပမာ - နိုင်ငံတော်အဆင့် နယ်ပယ်ရေးရာ အချက်အလက် အခြေခံ အဆောက်အအုံဆိုင်ရာ အစီအမံ) (S) • အစီအမံသည် ဂျန်ဒါ ကွဲပြားမှုနှင့် မသန်စွမ်းသူများ အတွက် အာမခံခြင်း <p>စွမ်းရည် တည်ဆောက်ခြင်း (M-L)</p> <ul style="list-style-type: none"> • ရေရှည် မဟာဗျူဟာအတွက် လိုအပ်ချက်ကို ဖော်ထုတ် ဆောင်ရွက်ခြင်း (M) • အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း (L) 	<ul style="list-style-type: none"> • DAOs/ CDCs • ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန • လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန

ရည်ညွှန်း သတ်မှတ်အချိန်ကာလ
 ကာလတို (S): ၁-၂ နှစ်
 ကာလလတ် (M): ၂-၃ နှစ်
 ကာလရှည် (L): ၃-၅ နှစ်

အခက်အခဲ ရလဒ် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများ ဦးဆောင်အဖွဲ့အစည်းများ

ထိခိုက်နိုင်ခြေမြင့်မားသည့် အုပ်စုတို့အား လူမှုအဖွဲ့အစည်းအတွင်း အပြည့်အဝ ပါဝင်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လူမှုရေးတွင် အားလုံးပါဝင်မှုအား မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း

<p>လူအချို့သည် အလုပ်အကိုင် ဈေးကွက်နှင့် ဝန်ဆောင်မှု ဆိုင်ရာ များတွင် အပြည့်အဝ ပါဝင်လုပ်ကိုင်ခွင့် မရရှိခြင်း</p>	<p>ဘေးဖယ်ခံထားရသည့် အုပ်စုများ ဆီသို့ လူမှုရေး အစီအစဉ်များ ဦးတည် ဆောင်ရွက် လုပ်ကိုင်ခြင်း (ရွှေ့ပြောင်းသူများ၊ လူမျိုးစုများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ အမျိုးသမီးများ)</p>	<p>ရွှေ့ပြောင်းသူများအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းနှင့် မသန်စွမ်းသူတို့ကို ဦးတည်လျက် အကူအညီပံ့ပိုးသည့် အစီအစဉ်များကို ဒီဇိုင်းရေးဆွဲခြင်း</p> <ul style="list-style-type: none"> • လိုအပ်ချက်များကို ဦးစားပေးဖော်ထုတ်ခြင်း (S) • အစီအစဉ် ဒီဇိုင်းကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း (M) <p>ကျား၊ မဖြစ်တည်မှုအပေါ် အခြေခံ၍ ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများ အပါအဝင် အခြားသော ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများအား ဖော်ပြခြင်း (S-M)</p> <ul style="list-style-type: none"> • အသိအမြင် မြှင့်တင်ခြင်း၊ ပညာပေးခြင်း (S) • မူဝါဒ ပြင်ဆင်ခြင်း (M) 	<ul style="list-style-type: none"> • DAOs/ CDCs • အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန • လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန
<p>စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားနှင့် မှတ်ပုံတင်မရှိသည့် ပြည်သူများအနေဖြင့် အလုပ်အကိုင်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ ရရှိစေရေးတွင် အဟန့်အတားဖြစ်သည်။</p>	<p>ဥပဒေနှင့်အညီ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများ ရရှိနိုင်ရန် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ခြင်း</p>	<p>ရွှေ့ပြောင်းဝင်ရောက်မှု အခြေအနေနှင့် စပ်ဆိုင်သော အတားအဆီးများကို ဖယ်ရှားပြီး၊ တန်းတူမျှတမှုကို အာမခံချက်ပေးသော မှတ်ပုံတင်ကတ်ပြား စနစ်ကို ပြင်ဆင်ခြင်း (M)</p> <ul style="list-style-type: none"> • တန်းတူမျှတမှုကို ချဉ်းကပ် ဆောင်ရွက်သည့် ဒီဇိုင်းစနစ်ကို ဖော်ထုတ်ခြင်း (S) • အကောင်အထည် ဖော်ခြင်း 	<ul style="list-style-type: none"> • DAOs/ CDCs • အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန • ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာန

အားလုံးပါဝင်သည့် ယှဉ်ပြိုင်တိုးတက်နေသော ရေရှည်တည်တံ့သော မြို့ကြီးများ ဖန်တီးရာတွင် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အဓိက ကျသည့် ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်မှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေများ သေချာစေခြင်း

<p>မြေပြင်တွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများအတွက် ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အုပ်ချုပ်ရေး အနေအထား တကွတပြား ဖြစ်နေမှုက အဟန့်အတား ဖြစ်စေသည်။</p>	<p>မြို့ပြစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ရန်အတွက် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများအကြားပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုအားကောင်းစေရန် လုပ်ဆောင်ခြင်း။</p>	<p>ချောမွေ့သော မြို့ပြစီမံခန့်ခွဲမှု ဖြန့်ဖြူးမှု ဖြစ်စဉ် (S)</p> <ul style="list-style-type: none"> • အဓိက မြို့ပြ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများ ထိရောက်စေရေးအတွက် စစ်ဆေးအကဲဖြတ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် အကြံပေးချက်များ ဖော်ဆောင်ခြင်း (S) • အဆင့်တစ်ခုချင်းတွင် ပြောင်းလဲအကောင်အထည်ဖော်ခြင်း (S-M) <p>အထက်အောက် ဌာနအချင်းချင်းနှင့် တန်းတူညီတူ ဌာနများအချင်းချင်းအကြား ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်မှု လိုအပ်ခြင်း (S-L)</p> <ul style="list-style-type: none"> • အဓိကသက်ဆိုင်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ စာရင်းပြုစုခြင်းနှင့် သုံးသပ်ခြင်းနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရန်အတွက် အကြံပြုခြင်း (S) • အပြောင်းအလဲများကို ကာလအလိုက် သတ်မှတ်အကောင်အထည် ဖော်ခြင်း (M-L) <p>အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် အရည်အသွေး မြှင့်တင်ရေးတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်း (M-L)</p>	<ul style="list-style-type: none"> • DAOs/ CDCs • ကဏ္ဍအလိုက် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ
--	--	--	--



For more information and the full report, please visit:
www.worldbank.org/myanmar



WORLD BANK GROUP
Social, Urban, Rural & Resilience